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Protokół Nr LV/23 z sesji Rady Gminy Nowa Ruda, 

która odbyła się dnia 25 stycznia 2023 roku 

w siedzibie Rady Gminy Nowa Ruda 

Sesji Przewodniczyła Bożena Sołek-Muzyka – Przewodnicząca Rady Gminy Nowa Ruda. 

Godzina rozpoczęcia – 12:17 

Godzina zakończenia – 13:24 

Ad.I Przewodnicząca Rady Gminy Nowa Ruda Bożena Sołek-Muzyka powitała radnych i przybyłych 

na sesję gości. Po powitaniu otworzyła obrady LV sesji Rady Gminy Nowa Ruda, oświadczyła, iż 

zgodnie z listą obecności – załącznik nr 1 do niniejszego protokołu,  w sesji uczestniczy 15 radnych, 

co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Marcin Antosik 

2. Marek Bidziński 

3. Mariusz Bywalec 

4. Mirosław Dziedzic 

5. Janusz Ferenc 

6. Paweł Gargol 

7. Marcin Jaliński 

8. Kazimierz Łaba 

9. Wacław Łukasiewicz 

10. Janusz Maślanka 

11. Kamil Sawicki 

12. Bożena Sołek-Muzyka 

13. Magdalena Tomkiewicz 

14. Zbigniew Wacławik 

15. Stanisław Wasłowicz 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

a) Adrianna Mierzejewska - Wójt Gminy Nowa Ruda, 

b) Anna Zawiślak – Zastępca Wójta Gminy Nowa Ruda, 
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c) Urszula Brzóska - Skarbnik Gminy Nowa Ruda, 

d) Paweł Mazurkiewicz – Zastępca Kierownika Referatu Infrastruktury Technicznej i 

Ochrony Środowiska, 

e) Agnieszka Sikora – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej 

Rudzie, 

f) Przemysław Burnos – Kierownik Gminnego Klubu Seniora w Jugowie, 

g)                                    – mieszkaniec Gminy Nowa Ruda. 

Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad. 

Przewodnicząca zgłosiła wniosek formalny, którego przedmiotem była zmiana porządku obrad 

polegająca na wprowadzeniu:  

1. do pkt III, jako ppkt 9 projektu uchwały pod nazwą:  „w sprawie przystąpienia Gminy Nowa 

Ruda do porozumienia międzygminnego dotyczącego sporządzenia „Planu Zrównoważonej 

Mobilności Miejskiej dla Wałbrzyskiego Obszaru Funkcjonalnego (Sustainable Urban 

Mobility Plan – SUMP) 

Pytań nie było. Uwag nie zgłoszono 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie porządek obrad LV sesji Rady Gminy Nowa Ruda  

Ad.I.2 Głosowano w sprawie: 

Ustalenie porządku obrad  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł Gargol, 

Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, Bożena 

Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz 

 

Porządek obrad: 

I. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

1. Ustalenie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z LIV sesji Rady Gminy Nowa Ruda z dnia  28 grudnia 2022 roku. 
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II. Sprawozdanie Wójta z pracy Urzędu Gminy Nowa Ruda z pracy w okresie między sesjami.  

III. Podejmowanie uchwał: 

1. w sprawie zmiany Uchwały Nr 366/LIV/22 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 28 grudnia 2022 roku 

w sprawie budżetu Gminy Nowa Ruda na rok 2023, 

2. w sprawie zmiany Uchwały Nr 367/LIV/22 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 28 grudnia 2022 roku 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Ruda, 

3. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Województwem Dolnośląskim na 

współfinansowanie zadania pn. „Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 384 wraz z chodnikiem w m. 

Wolibórz w km 12+861 – 13+300”, 

4. w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 

usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 

nieczystości ciekłych,  

5. w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi orz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowa Ruda w 2023 roku, 

6. w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 

uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w 

instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych, 

7. zmieniająca uchwałę nr 124/XIII/19 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 30 grudnia 2019 roku w 

sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Nowa Ruda, 

8. w sprawie zmiany uchwały nr 18/IV/19 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 30 stycznia 2019 r. w 

sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności 

dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-

2023, 

9. w sprawie przystąpienia Gminy Nowa Ruda do porozumienia międzygminnego dotyczącego 

sporządzenia „Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Wałbrzyskiego Obszaru 

Funkcjonalnego” (Sustainable Urban Mobility Plan -SUMP). 

III. Pisemne interpelacje, zapytania. 

IV. Wolne wnioski i sprawy różne. 

V. Informacje i komunikaty Przewodniczącej Rady. 
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VI. Zamknięcie obrad LV sesji Rady Gminy Nowa Ruda. 

Ad.I.2 Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z LIV sesji Gminy 

Nowa Ruda z dnia  28 grudnia 2022 roku. 

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LIV sesji Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 28 grudnia 2022 roku. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł Gargol, 

Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, Bożena 

Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz. 

 

Ad.II Wójt Gminy Nowa Ruda Adrianna Mierzejewska przedstawiła sprawozdanie z pracy Urzędu 

Gminy Nowa Ruda w okresie pomiędzy sesjami, które stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano. 

 

Ad.III.1  Skarbnik Gminy Nowa Ruda Urszula Brzóska poinformowała, że zmiany przedstawione w 

projekcie uchwały dotyczą przede wszystkim wprowadzenia do budżetu środków należnych z tytułu 

refundacji realizowanej inwestycji „Budowa Przedszkola Samorządowego z Oddziałami 

Integracyjnymi w Bożkowie” w ramach środków RPO WD ZIT Aglomeracji Wałbrzyskiej, 

wprowadzenia środków funduszu pomocy  na finansowanie zadań bieżących w zakresie pomocy 

obywatelom Ukrainy, jednocześnie wprowadzenie zapisu upoważaniającego Wójta Gminy Nowa 

Ruda do dokonywania zmian w tym zakresie w roku 2023. Wprowadzenia nowych zadań bieżących 

do realizacji w roku 2023 w ramach środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 

Euroregionu Glacensis i są to projekty: „Turystyka bez granic”, „Łączą nas tradycje” oraz 

„Współpraca się opłaca”. Dokonano także zmian planu wydatków w ramach dotacji dla Urzędu 

Marszałkowskiego na budowę chodnika w Woliborzu w ramach planowanych wydatków 

inwestycyjnych dotyczących systemu gospodarowania odpadami komunalnymi oraz w zakresie 
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zadań zakończonych w roku 2022, ale wymagających kasowego rozliczenia w roku 2023. 

Zastępca Wójta Gminy Nowa Ruda Anna Zawiślak dodała, że ww. projekty będą realizowane w 

ramach współpracy polsko-czeskiej, to przede wszystkim kontynuacja pracy seniorów, organizacja 

konferencji turystycznej. Jeden projekt będzie realizowany z Centrum Kultury Gminy Nowa Ruda, 

gdzie CKGNR zaprezentuje swój musical po stronie czeskiej. Projekt „Współpraca się opłaca” – tp 

cykliczne warsztaty dla mieszkańców gminy, głównie seniorów, są to warsztaty: taneczne połączone 

z gimnastyką, fotograficzne, kulinarne, w zdrowym ciele zdrowy duch, wielkanocne podczas 

których będą przygotowywane własnoręczne ozdoby – projekt ten będzie realizowany przez KGW 

Koszyn i Dzikowiec. Należy nadmienić, że wcześniejsze projekty tj. „Lubimy się” czy „Seniorzy z 

pogranicza” były o podobnej tematyce, realizowane przez KGW Jugów, Bożków i Wolibórz.  

Skarbnik Gminy Urszula Brzóska kończąc swą wypowiedź nadmieniła, że wszystkie wymienione 

wcześniej zmiany zostały zaprezentowane kwotowo, w załącznikach do projektu uchwały, ale 

również w jego uzasadnieniu. 

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano. 

Przewodniczący  Komisji Budżetu i Finansów Kazimierz Łaba poinformował, że komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie: 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 379/LV/23 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 25 stycznia 2022 r. w sprawie zmiany 

uchwały nr 366/LIV/22 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie budżetu Gminy 

Nowa Ruda na rok 2023 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł Gargol, 

Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, Bożena 

Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz. 

 

Ad.III.2 Skarbnik Gminy Nowa Ruda Urszula Brzóska wyjaśniła, że w ramach wieloletniej prognozy 
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finansowej dostosowuje się wartości na rok 2023 do aktualnej korekty budżetu, czyli do zmian, 

które były przedstawione podczas omawiania projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 

2023. 

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano. 

Przewodniczący  Komisji Budżetu i Finansów Kazimierz Łaba poinformował, że komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie: 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 380/LV/23 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 25 stycznia 2023 r. w sprawie zmiany 

Uchwały Nr 367/LV/22 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 28 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Nowa Ruda, z autopoprawką. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł 

Gargol, Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, 

Bożena Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz. 

Ad.III.3   Skarbnik Gminy Urszula Brzóska poinformowała, że jeżeli chodzi o porozumienie, które 

stanowi przedmiot uchwały – dot. dofinansowania przebudowy drogi wojewódzkiej nr 384 wraz z 

chodnikiem w miejscowości Wolibórz, uchwałę w sprawie tego porozumienia podejmowano na 

sesji w dn. 25 października 2022 r. jednak z uwagi na to, że dofinansowanie zwiększy się o 

129000,00 zł, co wynika z kwot poprzetargowych konieczne jest podjęcie ponownej uchwały, która 

upoważni wójta do zawarcia nowego porozumienia i podpisania umowy na realizację zadania.  

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano.  

Przewodniczący  Komisji Spraw Budżetu i Finansów poinformował, że komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 381/LV/23 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 25 stycznia  2023 r. w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia z Województwem Dolnośląskim na współfinansowanie zadania 
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pn. „Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 384 wraz z chodnikiem w m. Wolibórz w km12+861 – 

13+300”  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł 

Gargol, Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, 

Bożena Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz. 

Ad.III.4 Zastępca Kierownika Referatu Infrastruktury Technicznej i Ochrony Środowiska Paweł 

Mazurkiewicz poinformował, że zgodnie z art. 6 ust. 2 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach Rada Gminy określa, w drodze uchwały, górne stawki 

opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości 

nieczystości ciekłych oraz właściciele nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy. Stawki opłat ustalono na podstawie 

rozeznania cenowego przeprowadzonego wśród firm mających zezwolenie na prowadzenie 

działalności w zakresach odbioru odpadów komunalnych oraz opróżniania i transportu nieczystości 

ciekłych na terenie Gminy Nowa Ruda oraz analizę uchwał w sprawie określenia górnych stawek 

opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych podejmowanych przez inne 

samorządy na terenie Województwa Dolnośląskiego.  

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano.  

Przewodniczący  Komisji Spraw Budżetu i Finansów Kazimierz Łaba poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 382/LV/23 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 25 stycznia 2023 r. w sprawie  określenia 

górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w 

instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych 
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Wyniki głosowania 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł 

Gargol, Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, 

Bożena Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz. 

Ad.III.5 Zastępca Kierownika Referatu Infrastruktury Technicznej i Ochrony Środowiska Paweł 

Mazurkiewicz wyjaśnił, że jak co roku Rada Gminy zobowiązana jest do podjęcia przedmiotowego 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi. Wykonując przepis art. 11a ust. 7 ustawy z dnia 21 

sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt  projekt Programu przekazano do zaopiniowania: 

Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii, organizacjom społecznym działającym na terenie gminy, 

których statutowym celem działania jest ochrona zwierząt oraz zarządcom obwodów łowieckich, 

działających na obszarze gminy – wszystkie opinie są pozytywne, dlatego zasadnym jest przyjęcie 

uchwały.  

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano.  

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Marek 

Bidziński poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 383/LV/23 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 25 stycznia 2023 r. w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Nowa Ruda w 2023 roku.  

Wyniki głosowania 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł 

Gargol, Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, 

Bożena Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz. 

Ad.III.6 Zastępca Kierownika Referatu Infrastruktury Technicznej i Ochrony Środowiska Paweł 

Mazurkiewicz poinformował, że jest to kolejny projekt uchwały wynikający z ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach, bowiem na podstawie art. 7 ust. 3a rada gminy określa w drodze 

uchwały wymagania, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia 

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. Dlatego też podjęcie uchwały jest zasadne, 
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z uwagi na wprowadzone zmiany do ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach.  

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano.  

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Marek 

Bidziński poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 384/LV/23 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 25 stycznia 2023 r. w określenia wymagań, 

jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości  

Wyniki głosowania 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł 

Gargol, Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, 

Bożena Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz. 

Ad.III.7 Zastępca Kierownika Referatu Infrastruktury Technicznej i Ochrony Środowiska Paweł 

Mazurkiewicz poinformował, że 30 grudnia 2019 Rada Gminy Nowa Ruda podjęła uchwałę w 

sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Nowa Ruda. W 

związku z tym, że kilkukrotnie zmieniła się ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 

należy doprecyzować jej zapisy. Dlatego podjęcie przedmiotowej uchwały jest konieczne w 

szczególności na zmiany w ww. ustawie w zakresie rozszerzenia definicji nieczystości ciekłych o 

ścieki gromadzone przejściowo w osadnikach w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków, a 

także określenia częstotliwości opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w 

instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków.  

Radny  Zbigniew Wacławik zapytał czy jeżeli ktoś nie wywiązuje się z obowiązków wynikających z 

ww. przepisów są przewidziane kary? 

Pan Paweł Mazurkiewicz odpowiedział, że jeżeli ktoś nie opróżnia zbiornika bezodpływowego musi 

ponieść karę.  

Pan Zbigniew Wacławik zapytał jakie są maksymalne lub minimalne kary? 

Pan Paweł Mazurkiewicz odpowiedział, że przede wszystkim gmina kieruje sprawę na policję, 

ponieważ są to kwestie związane z wykroczeniem przeciwko środowisku natomiast gmina także 
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prowadzi takie postępowania, jeżeli ktoś nie pozbywa się w sposób zgodny z prawem nieczystości. 

Więcej pytań nie było. Uwag nie zgłaszano.   

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Marek 

Bidziński poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 385/LV/23 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 25 stycznia 2023 r. zmieniająca uchwałę nr 

124/XIII/19 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Nowa Ruda.  

Wyniki głosowania 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł 

Gargol, Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, 

Bożena Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz. 

Ad.III.8 Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Agnieszka Sikora wyjaśniła, że 

ustanowiony Uchwałą Nr 140 Rady Ministrów z dnia 15 października 2018 r. wieloletni rządowy 

program „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 jest programem regulującym zasady 

udzielania pomocy w formie posiłku, świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup 

posiłku lub żywności oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych. Program 

zapewnia pomoc zarówno osobom starszym, niepełnosprawnym, o niskich dochodach, jak i 

dzieciom, które wychowują się w rodzinach znajdujących się w trudnej sytuacji. Program 

przewiduje wsparcie finansowe gmin w udzielaniu pomocy w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności oraz świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych. Rada Ministrów Uchwałą Nr 264 z dnia 28 

grudnia 2022 r. zmieniała uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego programu 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 w ten sposób, że wyrazy „150%” zastąpiła 

wyrazami „200%”. Wyrazy te dotyczą kryterium dochodowego, o którym mowa w art. 8 ust. 1 pkt 

1 i 2 ustawy o pomocy społecznej, dla osób objętych rządowym ww. programem.  W związku z 

powyższym należy zmienić także w uchwale nr 18/IV/19 Rady Gminy  Nowa Ruda z dnia 20 

stycznia 2019 r. kryterium dochodowe i w miejsce „150%” wpisać „200%”.  

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano.  

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Marek 
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Bidziński poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 386/LV/23 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 25 stycznia 2023 r. w sprawie zmiany 

uchwały nr 18/IV/19 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 30 stycznia 2019 r. w sprawie podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie 

dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023.  

Wyniki głosowania 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł 

Gargol, Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, 

Bożena Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz. 

Ad.III.9 Zastępca Wójta Gminy Nowa Ruda Anna Zawiślak poinformowała, że Plan Zrównoważonej 

Mobilności Miejskiej to kolejny dokument planistyczny, który umożliwi Gminie Nowa Ruda 

funkcjonującej w ramach ZIW Aglomeracji Wałbrzyskiej pozyskiwanie środków na określone cele. 

W przypadku tego planu chodzi o środki, które zostały przekazane do Aglomeracji Wałbrzyskiej 

przez ministerstwo w ramach „Feniks” – jest to program nastawiony na poprawę efektywności 

ekologicznej oraz walkę z niską emisją. W przypadku pieniędzy, które zostały przeznaczone do 

Aglomeracji Wałbrzyskiej chodzi o wykonanie planu, który pozwoli określić mobilność miejską na 

terenie aglomeracji. Są to głównie działania skierowane na zakup taboru zeroemisyjnego lub 

niskoemisyjnego w uzasadnionych przypadkach, jak również rozwój ścieżek rowerowych. Gmina 

Nowa Ruda w ramach tej puli pieniędzy przekazanych do Aglomeracji Wałbrzyskiej z programu 

„Feniks” otrzymała alokację w wysokości 8.000.000,00 zł – jest to kwota dofinansowania, które 

zostanie obniżone do 70% z uwagi na fakt, iż występujemy na terenie Województwa 

Dolnośląskiego, które z uwagi na swój rozwój ma ograniczone środki w zakresie dofinansowania. 

Przyjęcie tego porozumienia jest niezbędne, aby można było wykorzystać ww. środki. Koncepcja i 

plan na wykorzystanie pieniędzy jest taki, aby wybudować drogę rowerową wzdłuż drogi 

wojewódzkiej na odcinku Świerki – Ludwikowice Kł., aby połączyć się z istniejącą już ścieżką pieszo-

rowerową w Ludwikowicach Kł. W tej sprawie wystąpiono do Zarządu Dróg Wojewódzkich, z 

prośbą o określenie technicznych możliwości wykonania takiej drogi, z uwagi na to, że tam jest 

wąsko i istnieją obawy, że przystąpienie do sporządzenia dokumentacji technicznej i wydatkowanie 

na ten cel pieniędzy mogłoby w pewnym momencie źle się skończyć, jeżeli techniczne warunki nie 
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będą możliwe do wykonania. Przeprowadzono także rozmowę z Panem Piotrem Nowickim, który 

jest pracownikiem Urzędu Marszałkowskiego, obiecał wsparcie w tym zakresie u Marszałka 

Województwa Dolnośląskiego. Aktualnie jest ważny czas dla rozwoju Gminy Nowa Ruda, ponieważ 

decydują się losy pieniędzy, które będą nam przekazane w ramach alokacji tzw. bezkonkursowej. 

W tej chwili jest to kwota 52.000.000,00 zł, które będą wykorzystane w głównej mierze na 

poprawę efektywności energetycznej budynków komunalnych, budynków jednorodzinnych na 

terenie gminy w ramach projektów grantowych, budynków użyteczności publicznej – świetlice 

oraz remizy strażackie. W ramach tych funduszy planuje się także drugi etap zagospodarowania 

zbiornika w Dzikowcu. Nadmienić należy, że oprócz powyższych środków, gmina będzie mogła 

aplikować o środki, które są poza Aglomeracją Wałbrzyską.   

Pytań nie było. Uwag nie zgłaszano.  

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Stanisław Wasłowicz poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Głosowano w sprawie: 

Uchwała Nr 387/LV/23 Rady Gminy Nowa Ruda z dnia 25 stycznia 2023 r. w sprawie przystąpienia 

Gminy Nowa Ruda do porozumienia międzygminnego dotyczącego sporządzenia „Planu 

Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Wałbrzyskiego Obszaru Funkcjonalnego” (Sustainable 

Urban Mobility Plan – SUMP). 

Wyniki głosowania 

ZA (15) 

Marcin Antosik, Marek Bidziński, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Paweł 

Gargol, Marcin Jaliński, Kazimierz Łaba, Wacław Łukasiewicz, Janusz Maślanka, Kamil Sawicki, 

Bożena Sołek-Muzyka, Magdalena Tomkiewicz, Zbigniew Wacławik, Stanisław Wasłowicz. 

Ad.IV Brak interpelacji i zapytań 

Ad.V Radny Stanisław Wasłowicz zadał pytanie, co w przypadku, gdy na czyjejś posesji jest drzewo, 

które zagraża bezpieczeństwu, a właściciel nie chce go wyciąć? 

Zastępca Kierownika Referatu Infrastruktury Technicznej i Ochrony Środowiska Paweł Mazurkiewicz 

odpowiedział, że wówczas można zwrócić się do Państwowej Straży Pożarnej, która jest 

uprawniona i upoważniona do wycinki takiego drzewa, gmina nie może nikomu tego nakazać. Jeżeli 

istnieje bezpośrednie zagrożenie można wnieść pozew do sądu i jeżeli uzna, że należy je wyciąć 
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wydaje nakaz.   

Wójt Gminy Nowa Ruda Adrianna Mierzejewska zwróciła się do Radnego Stanisława Wasłowicza z 

prośba o informowanie o takich sytuacjach, jeżeli występują na terenie gminy w celu 

poinformowania PSP.  

Przewodnicząca Rady Gminy Bożena Sołek – Muzyka powiedziała, że podczas zebrania wiejskiego w 

Jugowie jedna z mieszkanek zadała pytanie odnośnie kwestii związanej z funkcjonowaniem 

budynku Gminnego Klubu Seniora w Jugowie, a mianowicie padło zapytanie odnośnie możliwości 

organizowania imprez na terenie tego klubu, bez pobierania opłaty. 

Wójt Gminy Adrianna Mierzejewska poprosiła o doprecyzowanie czy pytanie dotyczyło 

wykorzystania budynku na cele komercyjne?  

Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że pytanie dotyczyło tego czy mieszkańcy mogą korzystać z 

Gminnego Klubu Seniora, na co padła odpowiedź, że jak najbardziej tak, bo przecież na początku 

taka była zasada funkcjonowania tego klubu, co nie do końca zostało przychylnie przyjęte, 

ponieważ padło stwierdzenie, że jest to miejsce tylko dla seniorów, więc należy określić jasne 

zasady. Na zebraniu wiejskim pojawiały się też pytania odnośnie funkcjonowania kuchni, czy jest 

możliwość dostępu do niej.  

Wójt Gminy poinformowała, że klub seniora funkcjonuje od 1 stycznia 2021 r., całkowita wartość 

budowy wyniosła nieco ponad 1.347.000,00 zł, przy 85% wsparciu z Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Dolnośląskiego, dofinansowanie otrzymano za pośrednictwem 

Instytucji Pośredniczącej Aglomeracji Wałbrzyskiej. Klub seniora funkcjonuje w strukturze 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, który zatrudnia koordynatora klubu który sprawuje nadzór 

i realizuje planowane działania. Głównym celem klubu jest zwiększenie dostępu do usług 

społecznych w Gminie Nowa Ruda, przeciwdziałając izolacji i marginalizacji seniorów, przynależność 

jest dobrowolna i nieodpłatna. Seniorzy spotykają się systematycznie dwa razy w tygodniu, na stałe 

zapisanych jest 30 osób powyżej 60 roku życia, poza stałymi spotkaniami w klubie odbywają się 

również warsztaty świąteczne, literackie, ceramiczne czy sportowe. Tak, jak wcześniej wspomniano, 

jest to działalność, którą musi klub prowadzić, bo pieniądze były na to przeznaczone i projekt trwa 

5 lat i w tym czasie należy trzymać się jego założeń. Kierownik Gminnego Klubu Seniora 

współpracuje ze wszystkimi stowarzyszeniami, fundacjami, zainteresowanymi osobami, 

zgromadzeniami, które działają na terenie Gminy Nowa Ruda. Odbywają się także spotkanie z 
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dziećmi szkolnymi, z kołami gospodyń wiejskich, nie tylko z Jugowa, ale również z całej gminy, ze 

strażakami, górnikami. Można tam organizować wszelkie imprezy zaproponowane przez 

społeczność wiejską, gminną, więc sala do tych działań jest udostępniana – dla wszystkich 

mieszkańców w celach społecznych, służących wszystkim. Natomiast sala nie może być 

wykorzystywana do celów komercyjnych, czyli na imprezy prywatne, odpłatne typu urodziny, 

imieniny, komunie itp., celem gminy nie jest organizowanie takich miejsc. Niemniej jednak na 

terenie Gminy Nowa Ruda istnieją sale, z których można odpłatnie korzystać. Trwałość projektu 

wynosi 5 lat, więc od 2021 r. zostało jeszcze trochę czasu, po tym czasie sala będzie dostępna dla 

mieszkańców, jeżeli zapadnie taka decyzja to nawet odpłatnie w celu komercyjnych, ale projekt 

musi się skończyć, ponieważ w sytuacji, gdy sala byłaby używana niezgodnie z przeznaczeniem 

trzeba będzie zwrócić pozyskane środki. Jeżeli chodzi o trwałość projektu to beneficjent jest 

zobowiązany do zapewnienia trwałości projektu 5 lat od dnia dokonania płatności końcowej. 

Naruszenie zasady trwałości następuje w sytuacji wystąpienia w tym okresie co najmniej jednej z 

następujących okoliczności: nastąpiła istotna zmiana wpływająca na charakter projektu, jego cele 

lub warunki  realizacji, które mogłyby doprowadzić do naruszenia jego pierwotnych celów. Jeżeli 

radni zdecydują, że obiekt zostanie przeznaczony na działalność komercyjną – w tej sytuacji należy 

zwrócić otrzymane środki. Sala służy wszystkim i do różnych celów społecznych służących 

wszystkim mieszkańcom, kierownik klubu zawsze jest gotowy do współpracy i podejmują ją z każdą 

instytucją, która się do niego zwróci. Często organizowana jest tam zbiórka krwi , wszelkie 

inicjatywy, które są proponowane są w tym miejscu realizowane. Odnosząc się do kwestii kuchni – 

z niej także nie można komercyjnie korzystać.  

Kierownik Gminnego Klubu Seniora Przemysław Burnos dodał, że wspomniane wcześnie zebranie 

wiejskie w Jugowie akurat odbywało się w klubie seniora, faktycznie mieszkanka poruszała kwestie 

wynajmu sali na cele prywatne. Jeżeli chodzi o kuchnie to ona jest używana cały czas na gminne 

imprezy typu Orszak Trzech Króli, dożynki, Pierogowe Love itp., gdzie seniorzy lub KGW korzysta z 

tego, każde koło gospodyń może przyjechać do klubu seniora i używać kuchni do różnych celów. 

Realizacja projektów tj. „Seniorzy z pogranicza” też odbywa się w klubie seniora, z tego projektu 

doposażono kuchnię klubu, otrzymano piekarnik czy robot kuchenny. Za kilka lat, jak sala będzie 

dostępna dla mieszkańców, kuchnia będzie dobrze wyposażona, seniorzy, jak i wszyscy mieszkańcy 

gminy mogą korzystać z tego - nie można przeznaczyć sali imprezy prywatne, liczące 150 osób. Jest 

również prośba do Państwa Radnych, aby przekazać w swoich wsiach informacje mieszkańcom 

gminy – seniorom, że mogą uczestniczyć w zajęciach organizowanych przez klub. Na tę chwilę z 
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zajęć korzystają nie tylko seniorzy z Jugowa, ale również z Przygórza, Ludwikowic Kł., Sokolca. W 

zeszłym tygodniu odbyło się śpiewanie kolęd z poczęstunkiem, następnie zorganizowano dzień 

babci i dziadka, dziś trwa zbiórka krwi. Cały czas są organizowane jakieś wydarzenia w klubie 

seniora, w związku z czym jest on dostępny dla mieszkańców, a wynajmowanie tego jest wbrew 

przepisom.  

Wójt Gminy Adrianna Mierzejewska uzupełniając dodała, że po zakończeniu trwałości projektu sala 

będzie otwarta dla wszystkich mieszkańców gminy, tak jak funkcjonują inne sale. Jeżeli chodzi o 

potrzebę posiadania w Jugowie takiej sali do wynajmów komercyjnych to radni i sołtys wyrażą 

swoje stanowisko czy Państwo chcą, aby istniejąca w Jugowie sala została przekazana na cele 

sołeckie i należy wyodrębnić środki na jej remont w kolejnych latach, po zasięgnięciu opinii 

mieszkańców. 

Przewodnicząca Rady Bożena Sołek-Muzyka odpowiedziała, że jest to dobry pomysł, bo skoro 

napływają sygnały od mieszkańców, że nie mają takiego miejsca. Chociaż jeżeli chodzi o 

przeznaczenie środków na remont sali wiejskiej „Jugowianka” to lepiej byłoby, aby były przekazane 

na klub seniora, żeby to miejsce się rozwijało natomiast remontowanie ww. sali uważam za 

bezzasadne.  

Wójt Gminy powtórzyła, że kiedy zakończy się trwałość projektu, zostanie on rozliczony to sala 

zostanie przeznaczona również na inne cele niż obecnie, bo jest to miejsce stworzone dla 

mieszkańców. 

Przewodnicząca Rady przekazała kolejne pytanie postawione podczas zebrania wiejskiego, a 

mianowicie czy jest możliwość korzystania przez młodzież z siłowni usytuowanej w budynku na 

stadionie sportowym w Jugowie. Siłownia do ogólnego, powszechnego użytku powinna być 

dostosowana, żeby można było z niej korzystać, natomiast jeżeli to jest wewnętrzna siłownia dla 

piłkarzy – wtedy jest to kwestia zamknięta.  

Wójt Gminy Nowa Ruda odpowiedziała, że obiekt jest obecnie z zarządzie i do korzystania z takiej 

siłowni, gdzie są urządzenia niebezpieczne dla dzieci czy młodzieży niezbędne jest zatrudnienie 

instruktora, dlatego też do ogólnej dostępności tej sali nie można przeznaczyć.   

Ad.VI Przewodnicząca Rady poinformowała, że kolejna sesja Rady Gmina Nowa Ruda odbędzie się 

pod koniec miesiąca lutego br. – ostatnia środa miesiąca, chyba, że okaże się, że jest potrzeba 



16 

 

zwołania sesji nadzwyczajnej.  

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu mieszkańcowi, który przybył na sesję. 

                                   poruszył tematykę pojemników na odpady, który zostały dostarczone przez 

firmę Alba, zapytał czy one są przekazywane mieszkańcom bezpłatnie? Co należy zrobić z 

pojemnika dzierżawiony odpłatnie?  

Wójt Gminy Nowa Ruda Adrianna Mierzejewska odpowiedziała, że pojemniki są przekazane 

mieszkańcom bezpłatnie. W związku z tym, że stawki za śmieci poszły w górę, przy współpracy z 

firmą Alba, postanowiono wspomóc finansowo mieszkańców, którzy mogą swoje poprzednie 

umowy rozwiązać. 

Następnie mieszkaniec poruszył kwestię drogi, a mianowicie spływającej na nią wody z lasu, w 

związku z czym ciężko jest po niej przejechać. Były prowadzone rozmowy na ten temat i padły 

obietnice, że droga będzie zrobiona.  Podanie było złożone w 2021 roku i Pan Tomasz Zieliński 

powiedział, że zrobi plan. Kolejną sprawą jest także oświetlenie drogowe, które powinno zapewniać 

bezpieczeństwo mieszkańcom. I odnoście wcześniej poruszanego tematu drzew, które powinny 

zostać wycięte – okazało się, że nie są one własnością gminy, ale osób prywatnych, czy są jakieś 

pomysły, aby usunąć te drzewa, które stanowią zagrożenie dla budynku? 

Zastępca Kierownika Referatu Infrastruktury Technicznej i Ochrony Środowiska Paweł Mazurkiewicz 

odpowiedział, że temat wycinki drzew już był poruszany i ustalono, że drzewa jak najbardziej 

nadają się do usunięcia i takowe zezwolenie zostanie wydane. Jak Pan słusznie zauważyła wycinka z 

jednym z właścicieli została ustalona, natomiast z drugim nie ma kontaktu. Jak już wcześniej zostało 

powiedziane, gmina nie może nikomu zmusić do wycinki drzew.  

Wójt Gminy Nowa Ruda odpowiadając na pytanie dot. drogi poinformowała, że tak jak Pan Tomasz 

Zieliński obiecał wykonał projekt remontu drogi, z tym, że odcinek stanowiący własność Gminy 

Nowa Ruda to ok. 100 metrów, reszta to własność Nadleśnictwa Jugów. Dlatego też prowadzone są 

rozmowy na temat kolejnych, wspólnych inwestycji i  Pan Nadleśniczy wstępnie wyraził wolę 

współfinansowania remontu tej drogi. Prace udrożniające rów były wykonane i jeżeli jest potrzeba 

rozsypania kamienia na drodze jeszcze w tym roku to zostanie to zrobione.  

Radny Janusz Ferenc poruszył kwestię odśnieżania przez Zarząd Dróg Wojewódzkich, powiedział, że 

odśnieżanie chodnika w Ludwikowicach Kłodzkich jest porażką. Dzwonimy do zarządu, jednak to 
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nie przynosi żadnego efektu czy można byłoby wystosować pismo z urzędu? Brak odśnieżania 

stanowi zagrożenie dla mieszkańców, co nadaje się do zgłoszenia na policję. Śnieg jest spychany na 

chodnik, ludzie nie mogą przejść.  

Przewodnicząca Rady dodała, że wolne wnioski i sprawy różne były przedstawiane w punkcie V. 

Wójt Gminy odpowiedziała, że zostanie sporządzone pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich.  

Ad. VII Wobec braku dalszych głosów w dyskusji i wyczerpaniu porządku obrad sesji, o godz.13:24 

Przewodnicząca Rady podziękowała za obrady i zamknęła LV sesję Rady Gminy Nowa Ruda. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: Kornelia Garbowska 

 

/Na oryginale podpisano: Przewodnicząca Rady Bożena Sołek- Muzyka/ 

/Na oryginale podpisano - Przewodnicząca Rady Gminy Bożena Sołek Muzyka/ 


